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Gemeentebestuur Boortmeerbeek 
Pastorijstraat 2 
3190 Boortmeerbeek 
Tel.: 015/51.82.04 
Fax: 015/51.27.64 

 
 

Uittreksel uit het verslag van de MAR van 10 mei 2022 
 
 
Aanwezig: 
Julien Chaubet, voorzitter 
Audrey Bogaerts ,schepen van milieu 
Frans Dhaenens  
Roger Swinnen 
Friedel Pas  
Ann Morissens  
Lieve Stoops 
Herman Van Bever (vanaf 19u45, verwittigd) 
Marijke Doms (vanaf 19u50) 
Marleen Vandenbempt, milieuambtenaar 
Hans Van Kerkhoven, Klimaan 
 
Afwezig 
Erik Van Craen 
Fabienne van Aelst 
Steven D’Hont 
 
Verontschuldigd:  
Nieke Baudet 
Jeroen Vanveerdeghem 
 

 
Agenda: 
1) Verslag MAR 15 maart 2022 
2) Voorstelling Klimaan 
3) Opvolging adviespunten MAR 

a) Project Schiplaken Groene Long Bosuiltjes 
b) Project voedselverspilling 
c) Statuten MAR 
d) Klimaat – KAT 
e) groene corridors door gemeente 
f) In toekomst te behandelen: 

i) Herziening lijst bomen heraanplant 
ii) Grote themazitting klimaat 

g) Voorstel overleg Sigma over waterspiegel/overstromingen thv Leibeek en Molenbeek 
h) Molenbeek: Site Hotel Classics + overleg percelen Molen/Audenhovenlaan 
i) Beschermd natuurpark Rivierenland 

4) Update werkpunten 2022 
a) Zwerfvuilactie 
b) Nacht van de Duisternis 
c) Bijenactieplan 
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d) Amfibieënoverzetactie 
e) MAR actieplan 

5) Mededelingen van de gemeente  
6) Openbaar onderzoek PAS 
7) Nieuws van de natuur 
 
 

 
1. Verslag MAR 15 maart 2022 
De vergadering keurt het verslag van 15 maart 2022 goed. 
 
Er wordt gevraagd dat leden verwittigen als ze niet aanwezig kunnen zijn.  
Aan diegenen die al langere tijd zonder te verwittigen afwezig zijn (Erik, Fabienne), zal gevraagd 
worden of ze nog wel lid willen blijven van de MAR. 
 
De milieudeskundige is dit najaar afwezig. Ze zal vervangen worden door een medewerker van 
Interleuven. 
 
2. Voorstelling Klimaan (Hans Van Kerkhoven) 

Klimaan = burgerbeweging rond duurzaamheid, lokale klimaatproblematiek. 
Ze zorgen voor sensibilisering/informeren, uitvoering concrete projecten. 
Leidende principes: 
- Draagkracht aarde respecteren 
- Totaalplaatje bekijken (iedereen betrekken, vb. ok personen die het wat moeilijker hebben) 
- Energie geven door samen zinvolle dingen te doen 
- Lokaal werken op mondiale problemen (systeemverandering) 
 
1) vzw 
Klimaan bestaat uit een vzw, die zich bezig houdt met projecten. Ze hebben 4 thematische 
inhoudelijke werkgroepen die projecten uitwerken (water/grond/lucht/energie) en daarnaast 
nog enkele ondersteunende werkgroepen (IT, communicatie, samenwerking). 
De vzw telt een 60-tal actieve leden en 200 steunende leden. 
De meeste leden wonen in Mechelen, Sint-Katelijne-Waver, Bonheiden en verder wat verspreid. 
 
 
Voor meer info over de projecten, zie www.klimaan.be. 

 
Verder doen ze aan kennisdelen onder elkaar/met andere verenigingen, via een maandelijkse 
bijeenkomst en platform. Er zijn weinig lokale verenigingen die werken rond het energieverhaal. 
De boodschap is iedereen kan actie ondernemen.  
 
2) Erkende coöperatie + sociale onderneming (Klimaan SCSO) 
Doel: energietransitie op sociaal aanvaarde manier. De winst wordt gebruikt voor sociale 
projecten uit de buurt. 
 
- 19 zonnedaken in 4 gemeenten, kostprijs 500.000 EUR (binnenkort nieuw project Keerbergen 

30.000 EUR).  
- 3 elektrische deelwagens 
- Werkingsgebied 16 gemeenten (Boortmeerbeek: overlappend met ECOOB – voeren zoveel 

mogelijk projecten samen uit) 
 
In Vlaanderen zijn er 37 rescoop. Het doel is zoveel mogelijk gebiedsdekkend te zijn. 
Een aandeel kost 100 EUR, prijs blijft, maar men heeft recht op een jaarlijks divident van 0 – 6% 
en inspraak (iedereen heeft 1 stem, ongeacht het aantal aandelen). Het aantal aandelen is 
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wettelijk vastgelegd op 50, dit kan echter ook verminderd worden om iedereen een kans te 
geven om er te kopen. Bij Klimaan is dit momenteel standaard beperkt tot 5, tenzij bij grotere 
kapitaaloproepen. 
Mogelijke projecten: zonneprojecten, elektrische deelwagens, wind/warmte, energiebesparing, 
info/advies/samenaankoop. 
In Boortmeerbeek werden 3 projecten gerealiseerd, waaronder de grootste installatie tot nog 
toe, het dak van kringwinkel VITES. Hiernaast liggen er ook zonnepanelen op 2 handelspanden 
van Jennes Kvik en Swiss bedding). 

 
Waarom zonnepanelen via coöperatie?  
De coöperatie zorgt voor een totale ontzorging (financiering, plaatsing, uitbating, onderhoud,…) 
Verplichting m.b.t. EPB, eigenaar wil geen geld aan uitgeven. Stijging waarde pand. 
COOP = eigenaar zonnepanelen, heeft recht van opstal voor bepaalde termijn (10 – 15 – 20 jaar).  
Achteraf zijn de zonnepanelen voor de eigenaar van het pand. De zonnepanelen gaan 30 – 35 jaar 
mee, al is er vb. wel een nieuwe omvormer nodig. 
De energie wordt verkocht aan de eigenaar/huurder op basis van de gewone energieprijs + een 
afschrijving van de zonnepanelen (inkomsten/2). 
 
Is 30 jaar wel correct? 
Momenteel opbrengstgarantie 25 jaar van 82%, de meeste doen beter. Dus daling opbrengst, maar 
blijft winsgtgevend. 
Wat met recyclage? Het gaat om zeldzame metalen. In ontwikkeling. 
 
Projecten Klimaan SVSO: 

- Zonnewijzer gezinnen: begeleiding gezinnen bij aankoop zonnepanelen  
- Zonnewijzer biz – bedrijven: al dan niet via 3e partijfinanciering, momenteel enkel in 

Mechelen i.s.m. Mechelen Klimaatneutraal 
- Relighting 
- Elektrische deelmobiliteit: alle wagens van verschillende coöperatie in 1 pool 
- Wind/warmtenet: in voorbereiding, project met verschillende coöperaties samen, via 

overkoepelende coöperatie 
 
Waterkracht? Te weinig verval in deze streek. Niet zinvol voor bv. dorpsmolen Boortmeerbeek. 
 
Er zijn vb. rond water verschillende problemen in de gemeente. Kan er kennisdeling gebeuren tussen 
KAT en de werkgroep van Klimaan? Ja, vb. m.b.t. hergebruik water kerken werd al samengewerkt 
met het Gents Milieufront.  
 
Wat wordt door Klimaan verwacht? 
Interesse, interactie. Er zijn verschillende raakpunten met het KAT. Het KAT kan te gast zijn op de 
klimaandelijkse en bij knelpunten contact opnemen. Er bestaat ook een mogelijkheid om een lokale 
groep van Klimaan te vormen. In de Rupelstreek hebben ze hier aan gedacht (gebruiken van 
ondersteuning, website,…), maar zijn ze uiteindelijk toch apart gebleven. 
 
Klimaan is ook geïnteresseerd in 3e partijfinanciering van zonnepanelen op de openbare gebouwen. 
Voor scholen zijn zonnepanelen iets minder interessant, aangezien zij een 0-productie hebben in de 
belangrijkste periode. 
Ook kunnen ze een infomoment organiseren rond zonnepanelen en thuisbatterijen. 
 
3. Opvolging adviespunten MAR 

a) Project Schiplaken Groene Long Bosuiltjes 
Het CBS wenst geen voorafname te doen op de mogelijke ontwikkelingen die nog verder gepland 
moeten worden (plannen school, RUP,…).  
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Het is wel de bedoeling om milieu- en natuurgerichte elementen in de ontwikkeling van dit 
gebied te voorzien. Hierover kan tijdens de planfase in overleg worden getreden. 
 
b) Project Voedselverspilling 

Scholenproject: Marijke / Friedel 
Voorstel: per school 1 of 2 klassen (meerdere klassen per leerjaar), 4e, 5e of 6e leerjaar 
1) Bezoek bioboerderij (CSA) de Plukheyde te Kampenhout 

Uitleg over voedseloverschotten landbouw, …  
Meekrijgen van voedseloverschotten 

2) Voedseloverschotten van thuis meenemen naar de klas, in kleine groepjes een recept 
zoeken + koken 

3) Recepten bundelen + verspreiden onder scholen / op gerichte plaatsen in de gemeente 
Benodigd budget: max. 1000 EUR in totaal (100 EUR/klas (vergoeding boerderij, …), 250 EUR 
/ 250 boekjes drukken).  
Vraag aan CBS: Kan de gemeente dit bekostigen? 
 
Nadien Vlaamse partners zoeken, om dit verder uit te dragen, geprofessionaliseerd 
 
Scholen werden nog niet gecontacteerd. Er wordt gewacht op het akkoord van het CBS. 
Friedel heeft wel contact met de scholen. 
 
Waarom deze landbouwer?  
Korte keten, dichtbij. Marijke heeft daar gewerkt en kan uitleg geven. Niet evident om 
landbouwer te vinden die boerderij wilt openstellen en tijd heeft om uitleg te geven. 
 
Een van de landbouwers in de gemeente heeft meer dan 1 ha weggedaan omdat hij hiervoor 
niet voldoende krijgt. Het jaar voordien pompoen. Dit probleem zullen andere landbouwers 
ook hebben 
 Deze problematiek wordt meegenomen om aan de kinderen te vertellen.  

 
c) Statuten MAR 

Herman heeft de tekst helemaal doorgenomen en hierop geen opmerkingen. 
Iedereen verklaart zich akkoord. 
De tekst zal aan de gemeenteraad worden voorgelegd. 

 
d) Klimaat - KAT 

Friedel heeft de scholen gecontacteerd m.b.t. een project rond fietsenherstelling. 
Verschillende scholen zijn geïnteresseerd, maar niet meer voor dit schooljaar. 
De Bosuiltjes willen dat dit jaar misschien al organiseren, samen met het fietsexamen mits dit 
voor 1 school apart betaalbaar is. 

 
Van de overige projecten is Jeroen op de hoogte, maar die is niet aanwezig. 

 
e) Groene corridors door gemeente 

Roger, Herman en Frans stellen zich kandidaat voor een werkgroep.  
RLD (Wim Aertsen) zal hiervoor ook uitgenodigd worden. 

 
Eventueel kan aan meerdere personen gevaagd worden om corridors in hun eigen omgeving 
te inventariseren => bijkomende oproep op later tijdstip? 

 
Vb. Kallebeekstraat – spoorweg. Veel opzoekingswerk. 

 
Te combineren met Natuurpark Rivierenland? 
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f) In toekomst te behandelen: 
i) Herziening lijst bomen heraanplant 

Later te bekijken. 
Opmerking: controle/opvolging kapmachtigingen ANB = probleem 
Heraanplant gebeurt niet altijd tijdig/correct 
Gemeente kan ANB niet controleren 
Als er klachten komen, worden die wel aan het ANB doorgegeven. 

ii) Grote themazitting klimaat 
Later te bekijken. 
 

g) Voorstel overleg Sigma over waterspiegel/overstromingen thv Leibeek en Molenbeek 
Zie verder, nieuws van de natuur 
 

h) Molenbeek: Site Hotel Classics + overleg percelen Molen/Audenhovenlaan 
In ORIOM 3 (november 2022 – oktober 2025) is een hefboomproject Berg- en 
Weesbeekvallei voorzien. Er zal een visie en actieprogramma uitgewerkt worden voor 
grondgebied gemeenten Zemst en Boortmeerbeek.  
 

i) Beschermd natuurpark Rivierenland 
Boortmeerbeek zit in 2 van de 3 kerngroepen.  
Dijle heeft reeds plaatsgevonden, Zenne zal vrijdag plaatsvinden. 

 
4. Update werkpunten 2022 

a) Zwerfvuilactie 
Zaterdag 17 september 2022, World Cleanup Day. 
3 startlocaties + de vaart? Marijke contacteert kayakclub Hofstade. Zij ruimen al jaren afval 
op. Misschien willen ze dat op deze dag ook wel doen en tot in Boortmeerbeek varen. 
De scholen dient gevraagd te worden om aan de actie deel te nemen of een andere periode 
te kiezen.  
Aan de gemeente wordt gevraagd om te zorgen voor de aankondiging, levering/ophaling van 
het materiaal en een drankje + wafel voor de deelnemers. 
 

b) Nacht van de Duisternis 
Zaterdag 8 oktober 2022. 
Natuurpunt maakt de nodige afspraken met de gemeente. 

 
c) Bijenactieplan 

Eerste vergadering bijenwerkgroep was op 17/03. Er komt nog een vervolg. 
De gemeente bekijkt de acties vermeld in het wilde bijenplan van Natuurplan. 
De nadruk dient op wilde bijen te liggen, maar de samenwerking met imkers is noodzakelijk. 
Bijenhotels dienen op min. 500 m à 1 km te worden geplaatst van bijenkasten. De gemeente 
heeft geen zicht op de locaties waar er momenteel bijenkasten staan. Hiervoor is ook geen 
vergunning nodig.   
De gemeente doet mee aan ‘Maai Mei Niet’. Dit staat op de website en komt in de 
nieuwsbrief. 

 
d) Amfibieënoverzetactie 
Het was een jaar met een eigenaardig weerspatroon, er was geen massale overzet, wel veel 
(nieuwe) vrijwilligers. 
Nadenken over 2e overzetplaats? 
 
e) MAR actieplan 
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Het CBS heeft met veel belangstelling kennis genomen van de tekst, alle punten worden 
meegenomen. Het beleid wordt echter door het CBS zelf bepaald, niet door de MAR, die wel 
advies mag geven. 
De MAR vraagt meer dialoog, wil kennis delen. 
 

- Project Molenbeek. 
Er is hierover reeds overleg geweest met de verschillende partners, onder andere in het 
kader van percelen Molen/Audenhovenlaan, waarbij ook de andere projectgebieden 
besproken kunnen worden als er opportuniteiten gezien worden. Zo werd in het verleden bv. 
ook al de site van hotel Classics aangehaald. Ook Natuurpunt is op deze overlegmomenten 
aanwezig. 

- Inventaris van de waterlopen  
De gemeente is reeds bezig met de inventarisatie in het kader van het hemelwaterplan. Het 
is de bedoeling om de MAR in een volgende fase hierbij te betrekken en om advies te vragen. 

- Integrale aanpak van de verschillende beken Leibeek, Molenbeek en Dambeek 
Zie verder – Sigma, nieuws van de Natuur 

- Bieststraatbeek 
De gemeente bekijkt reeds de mogelijkheden om de vervuilingsproblematiek aan te pakken 
en heeft een ontwerper hiervoor aangesteld (zelfde als deze voor Bieststraat collector en 
riolering). Er zal onderzocht worden hoe het water met planten gezuiverd kan worden. 
De bron van vervuiling werd reeds onderzocht. Het betreft (hoofdzakelijk) huishoudelijk 
afvalwater van de Leuvensesteenweg. De gemeente blijft proberen om AWV te overtuigen 
om hier gescheiden riolering aan te leggen. 

- Vernatting / Overstromingen 
Dit wordt bekeken in functie van het hemelwaterplan. 

- Droogte  
Er werden de laatste jaren geen vergunningen meer aangevraagd voor een 
grondwaterwinning. Wanneer een vergunning voor een grondwaterwinning aangevraagd 
wordt, zal, rekening houdende met de specifieke situatie, steeds overwogen worden om dit 
in de tijd te beperken en wanneer het gaat om een meldingsplicht, kunnen de nodige 
bijzondere voorwaarden worden opgelegd. De gemeente Boortmeerbeek is van mening dat 
het niet de taak is van de lokale overheid om te beslissen om een meldingsplichtige activiteit 
vergunningsplichtig te maken als dit überhaupt al kan. Als er meldingen komen met 
betrekking tot illegale grondwaterwinningen, worden deze steeds onderzocht en wordt er zo 
nodig gehandhaafd. Het is onmogelijk om op illegale grondwaterwinningen preventieve 
controleacties uit te voeren. Deze zijn nagenoeg nooit zichtbaar vanop de openbare weg. 
Wat bronbemalingen betreft, wordt steeds bekeken of het niet mogelijk is om op eigen 
terrein of in een natuurlijke waterloop te lozen. Als dit niet kan, wordt altijd opgelegd dat het 
water ter beschikking dient gesteld te worden van de omwonenden. Ook wordt er altijd 
opgelegd dat het water ter plaatse zoveel mogelijk wordt hergebruikt, bijvoorbeeld voor de 
metselwerken. 

- Groene Long Bosuiltjes 
Zie hoger – opvolging adviespunten MAR 

- Landschapskamers / concretiseren van groene corridors 
Zie hoger – opvolging adviespunten MAR 
 
De MAR zal opvolgen welke acties effectief uitgevoerd worden. 
 

5) Mededelingen van de gemeente  
- De gemeente neemt opnieuw deel aan Maai mei niet. 
- Er wordt een bedankingsmoment georganiseerd voor de zwerfvuilvrijwilligers, samen met de 

sport- en cultuurlaureaten (huldiging verdienstelijke inwoners). Als de lijst nog correct is, zijn 
er momenteel een 120-tal vrijwilligers (70-tal gezinnen). 

- Lokale Gebiedsdeal Droogte  



Verslag milieuadviesraad Boortmeerbeek 10 mei 2022 Pagina 7/7 
 

- Het project Ruimte voor water in het Mechels Rivierenland werd geselecteerd. Het bundelt 
meerdere deelprojecten die infiltratie en groenblauwe dooradering in de meer bebouwde 
ruimte bevorderen (wetlands en natte natuur in en rond de kernen in Mechelen en Zemst, 
openlegging en verlegging van de Hanswijkbeek in Mechelen, meer ruimte voor de 
Weesbeek in Boortmeerbeek-centrum en drie onthardingsprojecten in Duffel). 
De subsidieaanvraag overstromingsgebied met belevingspad aan de Molenbeek – 
Molenbeekstraat maakt hier deel van uit. 
De definitieve projectaanvraag dient tegen eind september te worden ingediend. 

- Bosverkenner 
De Vlaamse Overheid doet een oproep aan de milieuadviesraad om kandidaat vrijwilligers 
aan te brengen die aan de slag willen als bosverkenner. Het is de bedoeling dat zij na een 
opleiding op zoek gaan naar geschikte percelen om te bebossen en onderzoeken of de 
eigenaar dit ook ziet zitten. De vraag wordt gesteld of dit, gelet op de wet op de privacy, wel 
evident is. 

 
6) Openbaar onderzoek PAS 

De MAR neemt kennis van het openbaar onderzoek. 
Er zijn geen SBZ-gebieden op grondgebied van Boortmeerbeek vermeld in het PAS, wat niet 
betekent dat de aanwezige natuurgebieden geen schade kunnen ondervinden door 
stikstofdepositie. Ook zijn er geen grootschalige landbouwbedrijven in Boortmeerbeek. 
 

7) Nieuws van de natuur 
a) Sigma 

Er is een overleg gepland met de VMM, de Vlaamse Waterweg en ook Aquafin wordt 
hierbij betrokken. Minder overstromingen heeft immers ook een positief effect op de 
werking van de RWZI. 
Volgens Natuurpunt klopt de uitleg die Sander Belmans van de Vlaamse Waterweg geeft 
niet, maar zouden ze niet voldoende grond hebben op extra op te hogen en is dit niet 
voldoende bestudeerd. 
Er was ooit een plan om een directe leiding naar de Dijle vanaf het RWZI aan te leggen. 
 

b) Project universiteit Leuven 
De KU Leuven  heeft een project m.b.t. geologie, archeologie,… waarbij de 3 gebieden 
beneden Dijle, Demer en Gete worden bestudeerd, o.a. in samenwerking met de 
heemkringen. 
Het doel is het gebruik over 2500 jaar te bekijken, en de evolutie van vernatting en 
koolstofopslag hierdoor. 
Het resultaat volgt nog. 
 

c) Tuinrangers 
Bonheiden doet mee aan het project Tuinrangers, waarbij gratis tuinadvies wordt 
gegeven aan inwoners. Kan dit ook in Boortmeerbeek? 
Dit zal bekeken worden, maar de kostprijs van dit project voor de gemeente is wel erg 
hoog. 
De afvalintercommunales in Vlaams-Brabant beschikken gezamenlijk over een tuincoach 
die interessante workshops geeft (vb. insectenhotels).  Hierop kan beroep gedaan 
worden via EcoWerf. Dit is gratis. 


